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L’Hospital de Cerdanya oferirà en pocs 
mesos tractaments de quimioteràpia per 
vena 

 

Coincidint amb el Dia Mundial contra el Càncer, l’Hospital de Cerdanya ha 
anunciat que ja ho té pràcticament tot a punt per poder començar a oferir el 
tractament de quimioteràpia endovenós al mateix centre. Això evitarà que hagin 
de marxar de la comarca entre un 25% i un 30% dels pacients que actualment 
s’han de desplaçar a Berga, Manresa o Barcelona per rebre el tractament. Fins 
ara, l’Hospital de Cerdanya ja podia realitzar tractaments de quimioteràpia oral i 
feia seguiments a pacients amb càncer, però no oferia la medicació per vena. 

Tal com ha explicat el director adjunt de l’Hospital de Cerdanya, Xavier Conill, 
això serà possible gràcies a l’habilitació d’una sala on s’hi ha creat un espai de 
treball estèril. “Fins ara no es podia oferir el servei perquè necessitàvem un 
espai on poder preparar la medicació i donar-la al moment”, i això s’ha de fer 
en un espai amb unes condicions específiques, ha afegit. Les previsions són 
que abans de l’estiu ja es pugui començar a oferir el servei a algun pacient i 
que entre final d’estiu i final d’any el servei funcioni “de forma totalment 
normalitzada i estable”. 



 

La nova sala de medicació de quimioteràpia de l’Hospital de Cerdanya. / M.F.C. 

Per poder oferir aquest nou tractament, doncs, l’Hospital ha hagut de fer obres 
al servei de farmàcia i formar al personal. Ara, estan a l’espera de les 
corresponents autoritzacions de Salut, “que ha de certificar que els nostres 
equips, la nostra tecnologia, però sobretot els nostres professionals i els 
protocols que seguiran són els adequats i donen la seguretat necessària al 
pacient”, ha indicat Conill, que ha afegit que no es contractarà personal nou per 
oferir aquest servei, sinó que s’ha format al ja existent perquè tingui una 
capacitació més. En aquest sentit, el director adjunt de l’hospital ha assegurat 
que els pacients “tindran les mateixes garanties a l’hora de rebre el tractament 
aquí que les que tenen a Manresa o a Barcelona”. Un cop preparada a la nova 
sala, la medicació se subministrarà a l’Hospital de dia. 

Tractament dels càncers més freqüents 

Conill ha explicat que, de moment, començaran tractant “els càncers més 
freqüents entre la nostra població, bàsicament els abdominals, ja siguin 
ginecològics, digestius o de pròstata, així com els de mama. Tot plegat, però, 
es podria anar ampliant en funció de com avancin els tractaments. 

El que no es podrà oferir serà el servei de radioteràpia, per això el nombre de 
pacients que es podrà tractar serà un 25% o 30% dels que ara s’han de 
desplaçar a fora. “En un inici seran uns 15 o 20 pacients que, tot i ser una xifra 
baixa, ja és un primer pas, tenint en compte que els estalviarem moltes 
incomoditats”, ha afegit Conill. 


